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Jacobskruiskruid 

Datum : 23 augustus 2021 

Door een natuurgericht beheer van o.a. wegbermen en natuurgebieden is Jacobskruiskruid 
de afgelopen jaren sterk toegenomen. Het maaibeleid van de provincie en gemeenten zijn er 
op gericht om bermen schraal te houden, om zo o.a. de kosten voor bermonderhoud te 
drukken. Door deze verschraling van de bodem en een extensief beheer neemt de 
soortenrijkdom en biodiversiteit toe. Ook het Jacobskruiskruid profiteert hiervan. Met name in 
een aantal wegbermen heeft deze soort zich aanzienlijk uitgebreid. De toename van 
Jacobskruiskruid is niet zonder gevaar. Jacobskruiskruid bevat giftige stoffen, die dodelijk 
kunnen zijn voor paarden, koeien, varkens, schapen en geiten.  
 
De fractie van de VVD wil de gedeputeerde de volgende vragen voorleggen, 

1. Is de gedeputeerde bekend met het artikel 1´Hartenkreet van boeren: alsjeblieft, pak 
het Jacobskruiskruid aan´?  
 

2. Klopt het dat consumptie van het giftige, in hooi voorkomende, Jacobskruiskruid voor 
veedieren en paarden dodelijk kan zijn?  
 

3. Zijn er in Flevoland meldingen bekend, en hoeveel, van situaties waarbij dieren zijn 
overleden aan het Jacobskruiskruid? Heeft dit voor ondernemers en particulieren 
geleid tot schade – is de omvang hiervan bekend? 
 

4. Is de provincie bekend met het aandeel Jacobskruiskruid in bermen en/of 
natuurgebieden in Flevoland, is dit uit te drukken in aantallen, percentage, locaties?  
 
Zijn hier de afgelopen jaren meting op uitgevoerd? 
 
Is het aandeel Jacobskruiskruid toe/ of afgenomen in onze provincie – is er in 
Flevoland sprake van een explosieve groei?  
 

5. Zijn/worden er provinciaal en lokaal (door gemeenten, waterschap) maatregelen 
genomen voor het tegen gaan van het Jacobskruiskruid. Welke maatregelen zijn dat 
en hebben deze effect?  
Is er gericht op de maatregelen gecommuniceerd met ondernemers en particulieren 
in onze provincie.  
 

6. Is de gedeputeerde het ermee eens dat het probleem van het Jacobskruiskruid 
gemeenten, provincies en waterschappen overstijgt en dat er op landelijk niveau een 
aanpak moeten volgen?  
 

7. Is de gedeputeerde bereid in overleg met de sector, IPO en de Land- en 
Tuinbouworganisatie Nederland (LTO), beleid voor te stellen voor de aanpak van het 
Jacobskruiskruid en deze aan de minister van LNV voor te leggen?  
  

In afwachting van uw beantwoording, 
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namens de fractie van de VVD  

Henri van Ulsen   
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